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2016 
 



INNLEDNING: 
Spillavhengighet Norge har som denne rapporten viser hatt jevnt over med aktivitet og 

gjøremål. Det blir mer og mer tydelig hvor påvirket organisasjonsarbeidet blir ved å ha liten 

kapasitet på dagtid. Det meste av møter og konferanser foregår gjerne på dagen på ukedager.  

Dette gjenspeiler seg også ved at det er noen få som får ekstremt mye å gjøre og mange reiser.  

 
Det er en del endringer som skjer som også bidrar til endringer hos oss. Det er blant annet 

flere og flere som tar kontakt med organisasjonen gjennom e-post og SMS. Flere 

spilleavhengige tar også kontakt. Vi opplever en jevn pågang til nettverksgruppene. Noen av 

gruppene sliter mer enn andre, men den problematikken er lik det samme vi hadde i perioden 

2003-2008 med gruppene. 

 
Spillavhengighet Norge har satset mye på markedsføring via google med annonser og 

bannere.  

Vi fikk i tillegg en ny reklamefilm som ble sendt første gang i jula 2016. 

Det er laget flere kampanjer både i forhold til lisenssaken og markedsføring. Slike kampanjer 
gir en god del rekruttering og debatter.  
 
Landsstyret hadde store utskiftninger i 2016. Det er flere nye som er valgt inn, også flere 

spilleavhengige, noe som gir styret en mye større kompetansebredde enn tidligere. Det har 

vært en del innkjøringsproblemer, men ikke noe mer enn forventet.  

 

 
Bildet tatt i Lyngen høsten 2016.  

 
 
 
 

 



 LEDERS HJØRNE: 

 
Tiden flyr. Jeg syns jo jeg nylig har skrevet i mitt hjørne, men det er altså da 1 år siden.  

Siden sist har jeg fått større stilling, som igjen gjør at det er mere tid til å gjøre alt det arbeidet 

en leder skal.  

Først vil jeg hilse alle våre nye engasjerte og brukere velkommen til oss. I 2016 startet det nye 

grupper og vi fikk mange flere som ønsket å delta i disse. Vår viktigste jobb er å legge til rette 

for at spilleavhengige og pårørende får hjelp. Kan ikke vi hjelpe, så gjør vi det vi kan for å 

finne noen som kan.  

 
2016 har vært et år med mange reiser. Jeg har besøkt gruppene, noe som er svært lærerikt. Jeg 

blir samtidig alltid veldig rørt over både åpenheten og ærligheten til de som går i gruppene. 

Det er ingen tvil om at mange har en ekstremt tøff hverdag. Vi vet at selv om en har klart å 

slutte med selve spillingen så er det mye å rydde opp i, noe som kan ta flere år og det er lett å 

miste motet. Jeg vil i alle fall bare si at jeg syns hver og en av de som går i våre grupper 

fortjener ros og heder for den innsatsen de gjør for å få et enklere liv.  

 
Utfordringene kan være mange når en leder en frivillig organisasjon, men samtidig er det 

utrolig givende. De siste årene har organisasjonen hatt stor utvikling. Mange endringer har 

skjedd og kravene til både oss som organisasjon og den enkelte er blitt større.  

 
Jeg kan aldri få gitt nok ros til alle som er med å drive organisasjonen frem. Uten den 

frivillige innsatsen ville vi aldri ha kunnet gjort så mange tiltak som vi gjør i dag.  

Jeg takker hver og en av dere for at dere står på.  

 
I perioder har vi stor pågang og mange oppgaver som skal løses. Jeg blir imponert over 

hvordan noen bruker av både ferie og avspasering for å finne tid til oss. Dette er noe jeg har 

tenkt at vi må få en ordning på. Det må jobbes for å få på plass en ordning for tapt 

arbeidsinntekt, samtidig som det jobbes for å få på plass en større administrasjon.  

 
I 2017 håper jeg å få kontorlokaler på Lyngseidet. Tiden er inne for at vi nå må få oss et 

kontor som ikke ligger i en privat bolig. Vi må jobbe for å få frem regionskontorer i de 

områdene hvor vi har grupper.  

 
Det var det jeg hadde for denne gang. Stå på videre alle sammen. Sammen er vi sterke.  
 
 
 

STYRET I 2016: 
Styreleder Lill-Tove Bergmo 

Nestleder Unni Bergsvenkerud 



Styremedlem Magnus Pedersen 

Styremedlem Ann Kristin Mathisen 

Styremedlem Åse Mette Østland 

Styremedlem Malin Svarstad Arefjord 

Styremedlem Dan Karlsson 

Varamedlem Lin Kristin Halvorsen 

Varamedlem Lisbeth Bjørnø 

Varamedlem Britt Hege Monsen Vestli.  

 

SAMLINGER OG MØTER INTERNT: 
Spillavhengighet Norge har hatt to nasjonale samlinger.  
 
Samling 1: Gardermoen. 
 Her ble det gjennomført styremøter, seminar og landsmøte. 
 
Samling 2: Lyngen 
 Her ble det gjennomført styremøte og opplæring.  
 
Det er gjennomført totalt 8 styremøter, 83 styresaker er behandlet. 
Det ble avholdt 1 ekstraordinært styremøte pga lisenssaken.  

 
I år ble opplæringssamling samkjørt med høstsamlingen.  
 
Region Nord har avholdt 2 møter. 
Region Vest har avholdt 2 møter 
Region Øst har ikke avholdt møter i 2016. 
 
Nettverksgruppen i Bergen og Oslo har hatt gruppemøter i snitt annenhver uke.  
Nettverksgruppen i Stavanger har ukentlige møter. 
Nettverksgruppen i Tromsø har møte 1. gang pr mnd.  
 

ARBEIDSGRUPPER 2016: 
• Arbeidsgiverutvalg. 

• Idegruppe for reklamefilm.  

• Finnmarksturneen. 

• Chattekanal 

• LANDSMØTE / SEMINAR 2016: 

Landsmøte og seminar ble arrangert i april på Gardermoen.  
Totalt var det 28 stykker som deltok på landsmøte og seminar, litt mindre på selve landsmøte.  

 
Organisasjonen hadde 3 forelesere på seminaret i tillegg til daglig leder.  
 



Daglig leder startet seminaret med å informere om organisasjonens status på daværende tid. 

Vi hadde disse foreleserne: 

 
1. Kim Grahn. Leder av spelberoendes riksforbund (Sverige). Hun fortalte om hvordan 

Sverige driver sine grupper og organisasjonen. 

2. Bodil Bøe fra Ludomanisenteret i Danmark.  

Hun jobber som behandler. Hun fortalte om senteret og litt om erfaringene etter at 

Danmark innførte lisens på spill.  

3. Stian Haugen. Rådgiver i avdeling psykisk helsevern og rus i helsedirektoratet.  

 
Vi fikk gode tilbakemeldinger fra de som var tilstede.  
En lærdom vi gjorde var at når mange av våre brukere som også ofte er nye deltagere, kan 

det være hensiktsmessig å ha en innledning som omhandler organisasjonen. Det gjør det 

enklere for de nye å kunne sette seg inn i det organisasjonen gjør og står for.  

Dette er en tilbakemelding som det vil bli gjort noe med i forhold til 2017 landsmøte.  

 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

GJENNOMFØRTE MØTER, KURS OG ANDRE AKTIVITETER: 
Eksterne: 

• Deltatt på brukerråd i Vest Finnmark. (Psykisk helse og rus) 

• Brukerråd Akershus. Psykisk helse og rus.  

• Møter med voksne for barn.  

• Flere møter med Norsk Tipping. 

• Besøk til spelberoendeforeningen i Gøteborg. 

• Møte med Svenska spel. 

• Møte med Spelberoendes riksforbund. 



• Møte med helsedirektoratet. 

• Deltatt på NFSP sitt seminar. 

• Deltatt på NFSP sitt årsmøte. 

• Møte med Spillselskapet come on. 

• Møte med I&M kommunikasjon. 

• Møte med Actis 

• Deltatt på Lotteri og Stiftelsestilsynets konferanse. 

• Møte med Blå Kors 

• Møte med Kulturministeren 

• 2 forelesninger i Vadsø 

• 2 forelesninger i Nesseby. 

• 3 forelesninger i Tana. 

• 1 forelesning i Båtsfjord. 

• Forelesning for Mental Helse i Hammerfest.  

• Deltatt på Akan dagene. 

• Deltatt på dataspillkonferansen 

• Deltatt på kurs i regi av Selvhjelp Norge. (4 kvelder). 

• Telefon møter med Racer Sem As. 

• Deltatt på pressekonferansen i forhold til befolkningsundersøkelsen. 

• Møte med bingobransjen.  

• Deltatt på idrettsgallaen. 

• Deltatt på seminar i forbindelse med årsmøte til Norsk Tipping. 

• Møte med Lyngen Levekår.  

• Møte med 2 arbeidsgivere i Tromsø.  

• Seminar med kulturdepartementet.  

•  

 
 
 

 
 
 
: 

• Landsmøte/seminar med styremøter  

• Høstsamling med styremøte 

• Arbeidsgruppen til reklamefilmen har hatt 4 møter  

• Nettverksgruppene 2-4 ganger pr mnd.  

• Samtalemøte i Trondheim.  

• Besøk til Stavanger gruppen.  

• Besøk til Bergensgruppen. 

•   

• Region Nord 2 møter 

• Region Vest 2 møter 



• Arbeidsgruppen med Finnmarksturneen har hatt 5 møter.  

• Arbeidsgruppen med chattekanal har hatt 1 møte. 

• Møter med telehuset. Oppfølging av nytt system. 

• 2 møter med potensielle nye engasjerte.  

• Individuelle møter med berørte: 

o I Troms er det gjennomført 13 

o I Nordland er det gjennomført 

o I øst er det gjennomført 1 møte.  

o  

 
 
 

FLERE AKTIVITETER: 
Finnmarksturneen: 
Dette tiltaket fikk vi midler fra helsedirektoratet til å gjennomføre. Årsaken til at vi ønsket å 

ha en slik forelesningsturne var at organisasjonen har lite henvendelser fra Finnmark. Vi får 

samtidig signaler om at det er problemer der. Det ble gjennom mange møter diskutert hvordan 

vi skal nå frem i Finnmark, særlig Øst Finnmark.  

I løpet av 5 dager foreleste vi for ca 130 stykker i Vadsø, Nesseby, Tana og Båtsfjord.  

Det vil bli laget en egen rapport for dette som er ferdig i løpet av februar. Denne vil vi 

publiseres på våre nettsider sammen med de funn vi gjorde gjennom en enkel 

spørreundersøkelse.  

 
Noen bilder på neste side fra den fantastiske uken i Øst Finnmark: 

 
 



 
 
 

 
 



 
 



Reklamefilm: 
Reklamefilm er  et tiltak vi fikk midler til gjennom helsedirektoratet. Filmen som 

organisasjonen hadde var helt utdatert og det var nødvendig å få en  ny film på plass. En 

arbeidsgruppe jobbet tett opp mot reklamebyrået som vi hadde tilknyttet oss gjennom en 

anbudsrunde. Gjennom samarbeid ble det et resultat som vi anser som kjempebra. Filmen ble 

sendt på tv 1. juledag.  

Link til filmen: https://www.youtube.com/watch?v=eHCkxAyY5UA 
 

 
 
 

Chattekanal: 
Dette er et tilbud vi får spørsmål om fra tid til annen. Det ble dannet en arbeidsgruppe som 

skulle se på muligheten til å få en chattekanal på plass.  

Vi fikk midler fra helsedirektoratet til å undersøke hvilke muligheter vi har for å kunne gi et 

slikt tilbud. Etter flere runder med undersøkelser ble det konkludert med at med dagens 

kapasitet i organisasjonen vil ikke vi kunne gi et slikt tilbud. Arbeidet med dette er avsluttet 

inntil videre. Dette er noe som vil bli tatt opp igjen straks kapasiteten endrer seg. 

 

KOMPETANSEHEVING 
I tillegg til at engasjerte har deltatt på diverse kurs og seminarer har vi hatt flere typer 
opplæringstiltak: 

 

Høstsamling: 
Høstsamlingene er et viktig møtepunkt og base for kompetanseheving, faglig 

oppdatering og sosialt samvær for alle som har en tilknytning til og engasjement i 

organisasjonen.  Vi møtes ikke ofte siden vi er spredt rundt i hele landet, derfor er 

nytten av å fysisk møtes på samlinger enorm.  Tilbakemeldinger og erfaringer viser at 

alle reiser hjem etter en høstsamling med påfyll i verktøykassa i form av styrket 

kompetanse, tilhørighet, vennskap og energi til videre arbeid for organisasjonen.   

https://www.youtube.com/watch?v=eHCkxAyY5UA


Høstsamlingen har de siste årene funnet sted i Lyngen i Troms, men dette er ikke 

nødvendigvis et fast sted. Deltakerne kommer derimot med tilbakemeldinger hver gang om at 

de ønsker samme rorbuanlegg som tilholdssted for høstsamlingen året etter. Rorbuanlegget vi 

har benyttet disse årene har topp bo-fasiliteter i tillegg til et nylig renovert og utbygd lokale 

for konferanser/møter/foredrag/osv. 

Både nye og gamle engasjerte nevner ofte det sosiale rundt arrangementet som hovedgrunnen 

til at samlingen er en suksess hvert år, selv om både seminar og forelesninger blir satt stor pris 

på. Det viktigste punktet er kanskje nærheten og det at en får satt et ansikt på en 

telefonstemme eller en epostadresse. Til daglig er det meste av kommunikasjonen elektronisk 

for de fleste og i alle fall for nye engasjerte. Høstsamlingen gir en arena for personlig 

tilknytning til hverandre. 

De engasjerte sier at relasjonsbyggingen som skjer ved en slik samling ikke kan settes en pris 

på og sammen med kvaliteten på forelesere og program, gir dette en enorm motivasjon for 

videre engasjement. En får ikke bare en større tilknytning til organisasjonen, men også til 

problemstillingen. 
I tillegg er samlingen et «avslappet» forum, der nye engasjerte raskt opplever at de blir godt 

ivaretatt og føler seg som en del av «familien» innen kort tid. På disse samlingene kommer 

det folk fra hele landet som alle har kjennskap til avhengighet, enten som spiller eller 

pårørende, noe som gjør oss til en familie når vi samles.   

Flere av de engasjerte har stått i helvetet selv og føler samlingen er en arena fri for 

bedømmelse, men fylt av medfølelse. En kan virkelig få kjenne at en ikke er alene om dette. 

Gjennom Spillavhengighet Norge kan en  oppdage verktøy for å hjelpe seg selv og andre. 

En av tilbakemeldingene fra høstens samling lyder slik: Jeg bruker min erfaringsbaserte 

kunnskap til å hjelpe andre mennesker.  En kommer til et punkt hvor en ønsker å vite mer, gå 

mer i dybden, lære nye verktøy som en kan ta med seg til gruppene og i samtaler.  

Forelesningen og praktisk øvelse i drift av gruppe var et høydepunkt for meg. 

Det sosiale har blitt prioritert på de siste samlingene.  Alle føler at det styrker samhørigheten, 

bli bedre kjent, gjøre noe sammen.  Ut på tur til fots eller med båt.  Den vakre naturen gir 

utfordringer og gleder på alle nivåer.  Årets happening var topptur.  En annen rute i lettere 

terreng, var lagt opp for de som ikke har fysikk til å klare å gå toppturer.  Gleden samtlige 

turdeltagere viste når de kom tilbake var stor. Boblebad for slitne og stive kropper, god 

middag og sammenkomst på kvelden gjorde dagen komplett. 

 

 

Noen bilder fra årets høstsamling på neste side 



 
 

 

 



 
Besøk til Sverige: 
Gjennom de siste 3 år har vi hatt et tett samarbeid med Spelberoendes riksforbund. En av 

ankepunktene for dette samarbeidet er å lære av hverandre. En liten delegasjon fra 

Spillavhengighet Norge reiste til Stockholm for å delta på et gruppemøte hos Spelberoendes 

forening. Dette ble et sterkt møte for de som deltok der. Delegasjonen ble godt mottatt og 

besøket opplevdes som svært lærerikt.  

 

Opplevelsen av at det kom opp mot 50 stykker denne dagen for å delta på møte gjorde 
inntrykk. Siden det var så mange ble gruppen delt i 4 mindre grupper. Vi fikk delta i hver våre 
grupper.  
Det positive med opplevelsen var at vi skjønte fort hvor likt gruppene drives både der og her 

hos oss. I Sverige har de hatt gruppedrift i mange flere år enn det vi har, derfor ser vi på det 

som helt nødvendig å kunne dra til de for å lære. 

I fremtiden ønsker vi at alle som driver grupper hos oss skal få mulighet til å reise på besøk til 

Sveriges grupper for å lære.  

 

Besøk til egne grupper: 
Siden vi nå har fått 3 stabile grupper sender vi engasjerte på besøk i gruppene for å lære å 

drive gruppe. Å besøke gruppene er et svært populært tiltak og de som til nå har gjort dette 

opplever det som nyttig. Det er også gjensidig nyttig for gruppene å få besøk for å bli bedre 

kjent med oss som driver organisasjonen. I fremtiden vil dette bli en obligatorisk 

opplæringsdel for de som skal starte og drive grupper.  



 

Daglig leder har som mål å besøke alle gruppene minst 1 gang pr år. Nærhet til våre brukere 
er helt essensielt i utviklingen til organisasjonen.  
 

OD – Dag 
I 2016 takket Organisasjonen ja til å ha ei jente med navn Ronja Bergmo på OD dag hos oss.  

Dagen ble brukt til arkivering og merking av diverse permer og utstyr.  
Det meste av tiden ble brukt til å lage illustrasjonsfotoer som kan brukes når vi publiserer 
saker med mer.  
Her er et lite utvalg av bilder hun laget.  

 
Pengespill. 

 
     Dataspill 

 
 

Nordic Addiction Group: 



I 2016 måtte Danmark trekke seg ut pga nedleggelse av foreningen. I dag er det kun Norge og 

Sverige som er med. Det ble  bestemt at for å minske administrasjonsarbeidet kutter vi 

årsmøte med mere. Vi ser på dette som et team som møtes for å utveksle erfaringer. I 2016 

har vi møttes 2 ganger i forbindelse med andre møter. Ideen er at vi i 2017 skal få til en større 

samling.  

 
 
 

REGIONSTEAMENE (med egne rapporter) 
I dag har organisasjonen 3 regionsteam. 2 av disse har i dag en stabil drift med jevnlige møter. 

Hvert team har en arbeidsgruppe på mellom 6-8 deltagere. Det er regionlederne som  sørger 

for driften av disse. Både region nord og region Vest har valgt å ha to koordinatorer, fordi 

regionene er store og det gir en større trygghet i forhold til å drive teamene.  

 
Det 3 teamet er region Øst. Der har det vært mer vanskelig å holde stabil drift pga manglende 

engasjerte. Det har ikke vært avholdt regions-møter i 2016. Dette teamet trenger fokus og 

drahjelp og det vil i 2017 bli satt i gang flere tiltak for å få flere engasjerte. Behovet for 

teamet er der uten tvil, det vises godt gjennom gruppeaktiviteten.  

 
Alle regionsteamene har egne rapporter.  

 
Årsrapport 2016 for Region Vest, Spillavhengighet Norge. 
Region Vest har i 2016 hatt 2 fysiske møter, begge avholdt i Bergen på Radisson SAS Bergen 

Hotell. 
Første regionmøte ble avholdt 05.03.16 i Bergen og andre regionmøte ble avholdt i Bergen 

29.10.16. 
Arbeidsgruppe ble dannet og planer for 2016 og første kvartal for 2017 ble laget. 
Arbeidsgruppen består av 6 deltakere hvor 2 av 6 ikke er engasjert i organisasjonen. 
De andre er styremedlemmer og engasjerte; både pårørende, spilleavhengige og de som ikke 

har problemskapende spilling. 
 
Hovedmålet for 2016 var oppstart av nettverksgruppen i Stavanger. 
Gruppeleder i Stavanger tok hovedansvar for oppstart av gruppen ved hjelp av en 

spilleavhengig fra gruppen i Bergen, som reiste til Stavanger for å hjelpe under oppstart. 
 
Region Vest har vært aktive med å sette ut annonser i lokalavisene for å øke deltakelse i 

gruppeaktivitetene i regionen.  
 
Regionsteamet har hatt fokus på gruppedrift og markedsføring av gruppene for å ha 

kontinuitet i regionen. Regionen har valgt å fokusere på å formidle informasjon om vår 

eksistens i området som ikke er dekket av nettverksgrupper. Det har vært gjort forsøk på å 

sende ut informasjonsskriv med brosjyrer til NAV kontorer, legekontor, skoler etc..  
Deler av strategien til regionen er gjennomført i 2016 og endel gjenstår i 2017 for å få ut 

informasjon til distriktene. 
Ved hjelp av markedsføringsstrategien til organisasjonen i sin helhet har en håp om at en 

klarer å dekke inn områder hvor det ikke er aktiviteter per i dag. 
 
Arbeidsgruppene vil bestå og målet er å øke engasjementet i regionen samt å hjelpe flere i 

region vest som lider av spillavhengighet. 



 
Regionmøtene har hjulpet regionlederne til å ha et godt samhold ved å veksle og dele 

erfaringer, både for gruppene og aktivitet ellers i regionen. 

Årsrapport 2016 for Region nord, Spillavhengighet Norge 
 
Ikke innsendt 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
NETTVERKSGRUPPENE (inkludert egne rapporter): 
I 2016 har det vært mye fokus og opplæring i forhold til det å være gruppeleder. Dette fordi 
vi har flere som ønsker å drive grupper.  
 

Det å være en gruppeleder: 
Dette er egne ord fra en av gruppelederne i dag.  
Å være gruppeleder er et givende oppdrag.En møter på mennesker fra alle sosiale lag og alle 

de berørte har forskjellige historier å dele. Jeg har både hørt av andre, og opplever selv at 

erfaringene som blir delt, vekker gjensidig interesse og gjenkjennelse hos de fleste, likegyldig 

om det er pengespilling eller problemskapende dataspill. Dette fører til at kommunikasjonen 

går lett, og at det blir lettere å dele egne historier.  

Det blir fort etablert en relasjon, både mellom møteleder og berørte og mellom berørt og 

berørt. Samholdet blir stadig styrket, noe som gjør at gruppen får sosial støtte av hverandre, 

og står sammen om både oppturer og nedturer.  



Støtten fra leder og andre kolleger er uunnværlig og oppleves som meget motiverende for 

videre arbeid. Utfordringen kan være når møteleder er syk, eller på annen måte blir forhindret 

i å komme og det i de fleste tilfeller da ikke blir møte.  

 

Grupperapport for nettverksgruppe Bergen, 2016. 

Nettverksgruppen i Bergen har holdt møter annenhver tirsdag i 2016 på Nordnes Bydelshus. 
 

 
Statistikk 
I 2016 har nettverksgruppen hatt omlag 15 møter med variert antall deltakere.  
På det meste har vi vært 10 stykker i gruppen. 
I snitt har det vært 7 stykker til hvert møte. 
Totalt har det vært 21 stykker innom gruppen i 2016. 
 
Kjønn  Pårørende  Spillere   
12 menn 1   11     
9 damer 7    2     
 

 
 
 
Hvilke typer spill 
I all hovedsak har nettverksgruppen i Bergen hatt en jevn tilstrømning av 
pengespillavhengige. 
Vi har hatt innom 1 pårørende og 1 dataspillavhengig i 2016. 
 
Dette har gruppen jobbet med. 
I 2016 har gruppen hatt en fast møteplan for hvert møte. 
Med nye medlemmer har en hatt en kort presentasjonsrunde hvor hver enkelt har presentert 

seg selv kort og informert raskt om hvorfor de deltar i gruppen. 
Videre har en hatt en delingsrunde hvor alle har delt sin historie i detaljerte trekk. 
En har også holdt fokus på nye medlemmer – hvor en har satt av ekstra tid til å veksle råd og 

erfaringer med de. 
 
Når gruppen ikke har hatt nye medlemmer har det vært en delingsrunde hvor en snakker om 



hvordan en har det og hva en har gjort siden sist møte. 
Gruppen har også jobbet med delmål og langsiktige mål. 
Gruppen har hatt noen runder med spørreundersøkelser fra andre instanser som har vært 

besvart av deltakere i gruppen.  
 

Forelesere 
Vi har hatt inne daglig leder av Spillavhengighet Norge, Lill-Tove Bergmo, sammen med en 
annen engasjert i Spillavhengighet Norge. 
Gruppen har også hatt besøk av Magnus Eidem, Fjernbehandling fra Sykehus Innlandet, som 
delte av sin erfaring fra fjernbehandling. 
Gruppeleder i Stavanger har vært innom for å se hvordan gruppen i Bergen jobber.  
 
Konklusjon  
Nettverksgruppen i Bergen har en jevn tilstrømning av samme deltakere og det jobbes med å 

få ut informasjon om gruppen slik at en får inn nye deltakere. 
Gruppen fungerer som en motivasjon for de som ønsker å holde seg spillefri samt ser en at det 

styrker hver enkelt når de får mulighet til å hjelpe nye brukere av gruppen med sin historie og 

sine erfaringer. En ser viktigheten av å stille på møtene da de som kommer til gruppen jevnlig 

klarer å holde seg spillefri. 

 
 
 
 

 
Grupperapport for nettverksgruppe Stavanger, 2016. 

Nettverksgruppen i Stavanger har holdt møter hver mandag fra mai i 2016 på Bergeland 
videregående skole.  
Statistikk 
I 2016 har nettverksgruppen hatt omlag 22 møter med variert antall deltakere.  
På det meste har vi vært 6 stykker i gruppen. 
I snitt har det vært 5 stykker til hvert møte. 
Totalt har det vært 10 stykker innom gruppen i 2016. 
 
Kjønn  Pårørende  Spillere 
9 menn 0   9 
1 dame 1    
Hvilke typer spill 
I all hovedsak har nettverksgruppen i Stavanger bestått av pengespillavhengige. 
Vi har hatt innom 1 pårørende til en dataspillavhengig i 2016. 
Dette har gruppen jobbet med. 
Møtene har hatt en løs struktur, noe som har fungert godt.  
Med nye medlemmer har en hatt en kort presentasjonsrunde hvor hver enkelt har presentert 

seg selv kort og informert raskt om hvorfor de deltar i gruppen. 
Vi har hatt en delingsrunde hvor alle har delt sin historie i detaljerte trekk, og hvordan det har 

gått siden sist. 
Her har en også holdt fokus på nye medlemmer – hvor en har satt av ekstra tid til å veksle råd 

og erfaringer med de. 
Gruppen har også jobbet med delmål og langsiktige mål. 



Forelesere 
Vi har hatt inne daglig leder av Spillavhengighet Norge, Lill-Tove Bergmo, sammen med en 

annen engasjert i Spillavhengighet Norge. 
Gruppen har også hatt besøk av Dan Karlsson tre ganger, hvorav den ene i oppstarten. 

Gruppelederen har vært på hospitering i gruppen i Bergen under et gruppemøte. Gruppen har 

hatt besøk av Selvhjelp Norge, som har hatt foredrag / diskusjon to kvelder.  

 
Konklusjon 
I nettverksgruppen i Stavanger har en stort sett de samme deltakerne på hvert møte og det 

jobbes med å få ut informasjon om gruppen slik at en får inn nye deltakere. To av de 

spilleavhengige har hatt møte, intervju og opptak med regissør fra NRK og det er planlagt at 

dette skal sendes i programmet Brennpunkt i mars 2017. Dette håper vi skal føre til 

markedsføring i distriktet.  
Gruppen fungerer som en motivasjon for de som ønsker å holde seg spillefri samt ser en at det 

styrker hver enkelt når de får mulighet til å hjelpe nye brukere av gruppen med sin historie og 

sine erfaringer. En ser viktigheten av å stille på møtene da de som kommer til gruppen jevnlig 

klarer å holde seg spillefri. 

Grupperapport for nettverksgruppe Oslo, 2016. 
Det har i hele 2016 vært nettverksgruppe i Oslo. Denne gruppen har vært litt opp og ned i 

antall medlemmer og på våren så var det liten eller ingen aktivitet i gruppen da vi manglet 

medlemmer.  

Etter sommeren så tok det seg opp igjen med antall medlemmer og vi har hatt en jevn strøm 
med nye medlemmer og noen som slutter av diverse grunner.  
 
På slutten av året er det 8 medlemmer som kommer jevnlig. Møtene blir avholdt annenhver 
uke på Tøyen der gruppen har fått leie lokaler hos LMS. Det skal fremdeles bestrebes å få inn 
behandlere eller tidligere spillere som kan være med en dag i gruppen for motivasjon til de 
som går der i dag. Vi har hatt besøk av tidligere spilleavhengige og behandlere.  
 

Grupperapport for Tromsø 2016 
I slutten av 2016 begynte det å bli muligheter for å starte opp gruppen i Tromsø. Det ble gjort 

2 forsøk, men uten særlig hell. Totalt har Tromsø gruppen 4 stykker som ønsker å gå i 

gruppen, men som ikke har hatt mulighet på de aktuelle datoene. Det er 5 familier som har 

individuelle møter.  

 
En utfordring for gruppen er avstandene. Møtene legges til Tromsø, så flere av brukerene i 

andre kommuner rundt i Troms har mulighet for å komme. Dette betyr en del reiseutgifter. 

Det er ikke pr nå aktuelt å dekke reise for brukeren, men organisasjonen bør ha mer fokus på 

å se hvilke muligheter som finnes i det offentlige.  

Gruppen vil igjen forsøke å samles etter januar 2017. 
Pr i dag er det 2 gruppeledere i Troms.  
 
 
 



 
 
 

DIVERSE UTTALELSER / MEDIER OPPSLAG: 
I 2016 har organisasjonen hatt flere brukere som har stått frem med sin historie. Det en erfarer 

med den type oppslag er at flere våger å ta kontakt.  

Vi har vi gjort en del avis og radio intervjuer både lokalt og nasjonalt. Vi er involvert i et 

program som skal sendes på NRK Brennpunkt.  

En engasjert er intervjuet i magasinet Psykisk helse og rus som kommer i 2017.  
 

Lisenssaken: 
Dette er en sak som har opptatt organisasjonen mye. I et forsøk på å fremme våre meninger 
i denne saken ble det laget en egen kampanje som gikk i ukene før avgjørelsen om lisens 
kom.  
Denne saken ble også diskutert på de fleste styremøtene som var i 2016 og det sier noe om 

engasjementet rundt saken. En periode så det ut til at det kunne bli lisens, noen som skapte en 

del bekymringer, men så snudde det seg og det roet seg ned igjen.  

Mange av våre brukere har også gitt tilbakemeldinger til organisasjonen om sine meninger i 
saken. Det har bidratt til å støtte opp under organisasjonens mening om dette.  
Det var med stor lettelse at vi fikk beskjeden om at det ikke ville bli lisens på spill i Norge.  
Vi er samtidig bekymret for den utviklingen vi ser hos de utenlandske aktørene. Det kommer 

mange henvendelser til organisasjonen om særlig reklamen. Noen brukere forteller også om 

hvordan de ikke får «fred» fra mange av disse selskapene etter at de har sagt opp sitt 

kundeforhold. Dette er for mange en utfordring og noen må gjøres.  

Spillavhengighet Norge vil i 2017 utarbeide en politisk plan på hva vi mener bør iverksettes 

av tiltak for å hindre at flere får problemer.  

 
Gjeldsregisteret 
Spillavhengighet Norge har gjennom 14 år snakket med familier berørte av spillavhengighet. 

Gjennom dette arbeidet ser vi at utviklingen i forhold til gjeldsproblemer øker raskt. I 2012 

vedtok årsmøtet at Spillavhengighet Norge ønsker å støtte opp om arbeidet i forhold til 

gjeldsregister. I 2016 leverte vi høringsnotat for 2 gang i denne saken.  



Slik vi erfarer det, så har vi sterk tro på at dette registeret kan være til stor hjelp for å 

forebygge gjeldsproblemer og derfor håper vi at det i 2017 blir innført.  

 

Leserinnlegg: 
I 2016 ble det laget opp mot 10 ulike leserinnlegg som er sendt rundt til aviser og publisert på 

sosiale medier. Det har i aller størst grad vært fokusert på det å være en spilleavhengig eller 

pårørende i form av å fortelle om hverdagen til de berørte.  

 

 
 
 
 
MARKEDSFØRING: 
I 2016 har organisasjonen hatt stort fokus på markedsføring. Det er brukt masse ressurser på 
å få ut informasjon om organisasjonen på ulike måter.  
Dette var helt nødvendig for å få økt rekruttering.  
Denne satsningen ga resultater. Fra høsten av ble det flere henvendelser og flere som ønsket 
grupper. Noe også gruppene bekrefter.  
Det er også flere spilleavhengige som tar kontakt, som igjen viser at vi endelig har begynt å 
få av oss at vi er en pårørendeorganisasjon.  
 
Det er ulike tiltak som har blitt gjort.  
 
En del nye reklameprodukter er bestilt opp: 
Kopper, halslenker, pins, armbånd, gensere og jakker.  

 
 

Sosiale medier: 
Spillavhengighet Norge er på 3 ulike arenaer. Facebook, instagram og twitter.  

Facebook er uten tvil den vi har mest igjen for. Der har vi hatt flere kampanjer som innleide 

byråer har tatt seg av.  

Vi har økt med 1000 nye likere i 2016. Totalt er det nå i overkant av 4000 som har likt siden 

vår.  

Siden facebook har et system for å ta ut statistikker som kun kan gå en måned tilbake i tid, så 

er det umulig å finne ut hvor høye visningstall vi har i løpet av et år.  



Det vi ser er at særlig saker som omhandler det å være en spilleavhengig eller pårørende 
ofte har høye visningstall. Generelle politiske saker har som regel veldig lave tall. 
Dette gir et signal om at mange av de som følger oss har en eller annen forbindelse til 

spilleavhengighet, uten at vi kan påstå det eller dokumentere det.  

Vi har forsøkt å skape en del debatt, noe som ikke er så enkelt. Det vi erfarer er at hvis vi har 

en kampanje som for eksempel går hardt ut mot de utenlandske spilltilbyderene, så blir det 

mye debatt. Dette kan være utfordrende for oss å svare på. Målet vårt er jo å skape mer debatt 

fordi det gir mer fokus.  

Det vil jobbes på samme måten i 2017. Helst med enda flere kampanjer.  

 
Instagram er blitt bedre. I 2016 ble det lagt ut bilder og tekst jevnlig. Dog ikke daglig som er 
målet. Det er til tider litt utfordring å finne bilder som kan legges ut.  
Twitter er en kjempeutfordring fordi det er lite tekst som kan skrives i en tweet. Det er ingen 

tvil om at dette er stedet vi må få mer fokus på og bli flinkere å bruke. Vi registrerer at det 

pågår en del debatter der mellom ulike aktører. 

 

Kampanjer:  
Vinn livet tilbake. 

I forbindelse med lanseringen av filmen ble det laget en kampanje som ble annonsert på 

sosiale medier. Denne ble sendt i oktober om desember. 

 

Nei til lisens. 
Organisasjonen ønsket å markere sin mening i lisenssaken på spill i Norge. I den anledningen 

ble det laget en annonse som ble annonsert på facebook.  

 

Hjemmesiden: 
I 2016 ble det meste av informasjon på hjemmesidene oppdatert. En del ble tatt ut å ble 

erstattet med ny informasjon. En av årsakene til at dette måtte gjøres i 2016 er at mange av 

annonsene via google blir videreført til ulike sider på hjemmesidene.  

Etter at google annonseringen startet opp økte besøket til siden betraktelig.  

  

Google annonsering: 
Spillavhengighet Norge har avtale med et byrå i Ålesund som heter Racer Sem AS. Vår 

kontaktperson der har vi hatt kontakt med siden 2012. Han kjenner organisasjonen godt og vet 

mye om de behovene vi har i forhold til å bli mer synlig.  Det er dette firmaet som utvikler og 

drifter annonsene.  

Det ble av dette byrået søkt om midler fra google. Der fikk Spillavhengighet Norge innvilget 

10 000 dollar pr måned. Disse midlene kan kun brukes til annonsering på google. Det er 

strenge krav i forhold til hvordan den annonseringen gjøres. Disse midlene ga oss mye større 

muligheter enn vi har antatt.  

 
Dette er en oversikt over Google annonsering. De tre første månedene som ligger til grunn 
under, juni, juli og august, er uten annonsering. Disse viser i all tydelighet hvor effektiv 
denne type markedsføring er.  
Antall totalt besøk inn til spillavhengighet.no              
Juni                       851 klikk (uten annonsering) 
Juli                         673 klikk (uten annonsering) 
August                 870 klikk (uten annonsering) 



September        4 991 klikk (med annonsering) 
Oktober              5 888 klikk (med annonsering) 
November         6 503 klikk (med annonsering) 
Desember          7 107 klikk (med annonsering) 
Totalt har Spillavhengighet Norge blitt registrert på 9 457 forskjellige søkeord som er relatert 
til spill og problemer med spill. Vi regner med en dobling av antall søkeord i løpet av 2017. 
Oversikt som viser før og etter annonsering. Den blå linjen viser besøksveksten

 
 
Annonsene startet i september og vi har jobbet med å optimalisere Google kontoen for å gi 
dere størst mulig eksponering for den summen vi har til rådighet. 
Det første vi gjorde var å lage en søkeordsanalyse for å få en oversikt over hva folk søker på 
som har en viss sammenheng med spill. 
Vi delte opp i forskjellige grupper i forhold til: 

- Spilleavhengighet/avhengighet 
- Gjeldsproblemer 
- Mange forskjellige typer spill (casino, poker, data/mobilspill etc) 

 
Vi har bygget opp en mengde annonser, som er tilpasset det søkeren søker etter og i tillegg 
kommer vi med innspill til artikler som bør lages, for å i større grad treffe de søkeren er på 
jakt etter. 
Vi legger til nye søkeord som vi ser kan være relevante, fjerner de irrelevante og oppdaterer 
med annonseutvidelser, meldingsutvidelser og andre utvidelser som google kommer med.  

Nye google midler i 2017 
Det vil bli søkt om nye midler fra google i 2017. En utfordring er våre hjemmesider. Pr i dag 
er ikke de kvalifiserte nok til å kunne søke maks (480 000 dollar) hos google. Organisasjonen 
har behov for å bygge opp nye sider som er uavhengig av et firma og som innehar de krav 
google setter.  
 

 
KONTAKTTELEFONEN: 
Organisasjonen opplever en del utfordringer fremdeles med betjening av svarkjeden. En av 

utfordringene er at åpningstidene er på dagen, noe som for øvrig er helt nødvendig.  

Vi har fremdeles til dels høyt antall ubesvarte samtaler.  



Pr i dag har vi 5 operatører som betjener denne. Normalt sett er det 3 på fra mandag til 
torsdag fra kl. 10-15. I perioder kun en eller to.  
 
I en periode på 6 måneder ble det forsøkt med kveldsåpent 2 dager i uken. Når denne ble 

evaluert ble det konkludert med at behovet for en dag i uken med kveldsåpent vil være 

nødvendig, men pga kapasitetsproblemene organisasjonen har, så valgte styret å ikke 

etterfølge dette. Saken vil bli tatt opp igjen når organisasjonen har fått mer kapasitet og kan 

følg opp.  

 

Flere henvendelser på E-post:  
I 2016 har vi hatt en stor økning på henvendelser som kommer via e-post. Årsaken til dette er  

vi usikre på, men det kan ha en sammenheng med google annonseringen. For mange er det 

enklere å be om hjelp skriftlig enn muntlig.  

Erfaringen viser at organisasjonen har bedre svar prosent pr e-post enn telefon. En naturlig 

årsak er at du kan besvare der du er. Med telefon er en avhengig å svare innenfor gitte rammer 

og en må være alene i rommet.  

 

Typiske samtaler som er gjengangere hos våre operatører. Disse viser litt hva 
behovene går på. 
Som regel er det enten den spilleavhengige eller den pårørende som ringer oss.  

Klassisk samtale med en spilleavhengig: 

Innringer: Hei, er det her jeg kan få hjelp mot spill?  

Telefonoperatør: Jeg kan i alle fall prøve og hjelpe deg videre. Hva ønsker du å få hjelp til? 

Innringer: Tja, jeg sliter litt med spill og trenger hjelp for å gjøre noe med spillingen min. 

Telefonoperatør: Hva spiller du for noe? 

Innringer: Jeg spiller Casino på nett og jeg har brukt opp alle pengene mine og vet ikke hva 

jeg skal gjøre. Familien vet ikke noe om hvor mye jeg spiller og jeg klarer ikke å betale 

regningene mine. Jeg har tatt opp flere forbrukslån, men jeg klarer ikke å slutte å spille.  

Telefonoperatør: Har du prøvd noen type behandling tidligere?  

Innringer: Nei jeg har ikke fortalt noen om problemet mitt 

 

Slik kan gjerne en samtale med en spiller begynne. Det som ofte er viktig er å få denne 

personen til å søke hjelp. Om de bor i nærheten av våre grupper, så anbefaler vi å bli med i 

denne. Der kan de prate med flere spillere/pårørende som kan ha mange gode råd og tips til å 

slutte med spill.  

Økonomi er ofte veldig gjeldene i de første samtalene.  Mange ganger har de spilt bort alle 

pengene. De har ikke har penger til mat og regninger. Mange har tatt opp dyre lån for å kunne 

finansiere spillingen og vet ikke hvordan de skal klare å betale alt.  

 

Når en får inn en telefon fra en pårørende så er det en litt annerledes 

samtale: 
Innringer: 

 Hei broren min sitter og spiller hele tiden, han blir sint om vi tar det opp for han mener at han 

ikke har noe problem. Han har mistet jobben pga spillingen og nå vet jeg ikke hva jeg skal 

gjøre lenger. 

Telefonoperatør: Hva slags type spill er det og hva har dere gjort for å hjelpe tidligere? 

Innringer: Han spiller dataspill og blir sint om han ikke får lov til å spille, han spiller hele 

dagen og gjerne til langt på natten. Jeg har prøvd å prate med han flere ganger om dette, men 



siden han ikke mener det er et problem så vil han ikke prate med meg. Han blir sint og 

utagerende. Han spiser ikke og har ikke kontakt med familien lenger. 

Dette er ofte en begynnelse på en telefon fra en pårørende. De pårørende gir mye mer 

informasjon og en slik samtale kan ta mye lengre tid.  

De sliter med å forstå hvordan dette kunne skje. 

De er ofte utsultet på informasjon om problemet. De vil hjelpe men trenger ofte hjelp selv.  

For noen ganger kan det være stor hjelp å la innringer få utløp for situasjonene de er havnet i. 

Pårørende inviteres også inn i gruppene om de bor i et område der det drives gruppe.  

Felles for både spilere og pårørende er at telefonoperatørene undersøker hva som finnes av 

hjelp der innringer er. Magne ganger tilbys de å ha fast avtale med oss. I andre tilfeller får de 

tilbud om individuelle møter.  

Selv om det er mange felles trekk i samtalene og vi har beskrevet en mer typisk samtale, så 

må en alltid huske at ingen er like. En må vurdere disse individuelt.  

I andre tilfeller strekker ikke telefonoperatørene til og det er helt nødvendig å koble inn annen 

hjelp.  

HENVENDELSER 2016 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
ØKONOMI: 

2016 ble preget av at organisasjonen hadde mindre midler enn først budsjettert.  
Det gir utfordringer. Uavhengig av det så ble det fleste tiltak gjennomført i den stand vi 

ønsket. Noen tiltak ble forflyttet til 2017. 

 
I 2016 fikk vi utbetalt kr 1. million fra Lotteri og stiftelsestilsynet., 710 000 fra 

helsedirektoratet. Alle midlene fra helsedirektoratet var merket til egne tiltak.  

 
Uten å ha denne muligheten til å søke disse midlene ville organisasjonen aldri ha kunnet 

gjennomføre alt det vi gjør. Norge er et langt land, med store avstander, som igjen gir store 

reiseutgifter. Organisasjonen har mange aktive i nord som har reisekapasitet, noe som også 

fordyrer reisene en del, samtidig er det viktig å understreke at hvor man bor ikke er kriterier 

for å kunne være en engasjert.  

Det at vi søker midler fra flere steder innebærer også at det er mer administrasjonsarbeid og 
mer regnskap.  
 



 
 
Årsregnskap for 2016 vil være tilgjengelig etter 12. mars.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Gardermoen 11.03.2017 
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